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Jsou stále častější chvíle, kdy posílám posla do všech šuplíků ve své 
hlavě, aby našel potřebnou informaci. Jsou ještě častější chvíle, kdy 
po čase posílám dalšího posla, aby našel toho prvního posla… čímž 
se chci přiznat ke značně pokročilému stádiu sklerózy. I když! Výjimky 
se občas přihodí.
Jednou z takových výjimek je můj loňský příslib ohledně našeho spo-
lečného kalendáře pro rok 2022. Zdá se Vám, že spěchám? Kdepak, 
já ne, to čas sám pádí jako zběsilý.
Když jsme Vám rozdávali letošní kalendář plný vzpomínkových fotografií, 
napadlo mne už tenkrát, to se dobře pamatuji, že bychom si ten příští 
mohli udělat všichni společně, prostě „Lidé lidem, pro lidi“.
Když se totiž dívám, například na Facebooku, na ty spousty nádherných 
momentek ze všech možných i opomíjených zákoutí a ze všech možných 
i naprosto neuvěřitelných úhlů, troufám si tvrdit, že by to nemusel být 
žádný velký problém, co říkáte? Dokážeme sami sobě i všem dokola, 
že umíme držet za jeden provaz a spojit se pro dobrou věc?
Zadání je jednoduché: máte-li chuť a máte-li nějaké pěkné fotky, 
nabídněte mi je, klidně prozatím jen v malém rozlišení. Téma nechám 
na Vás, postačí, když fotky bude spojovat prostě ta naše Chropyně. 
Ze kterého místa bude, to už je jen a jen na Vás. Jen poprosím, s ohle-
dem na onu komplikovanou legislativu spojenou s GDPR, vynechte 
fotografie lidských tváří, ať si nepřiděláme více vrásek na čele ze starostí 
než vrásek veselých kolem očí.
Přiznám se, že budu velice netrpělivě čekat na Vaše nabídky, 
a to na e-mailu zpravodaj@muchropyne.cz, případně najdete mou oso-
bu i na Facebooku nebo Messengeru. Jak jsem již psala, zatím stačí foto-
grafie zmenšené, tak nějak jako ochutnávku. Teprve následně bychom 
Vás vyzvali k souhlasu s otištěním a k zaslání fotografie v co nejlepším 
rozlišení. Ještě není vybrán ani formát kalendáře pro příští rok. Vše tak 
máte v rukou Vy. Podle množství fotografií, jejich velikostí… se uvidí.
Projděte své fotoarchivy a pošlete, co si myslíte, že by se hodilo. Ne-
zapomínejte, že kalendář bude obsahovat všechna čtyři roční období, 
chybět tak rozhodně nemohou fotky zasněžené nebo rozkvetlé jarem, 
stejně jako pěkně vybarvené podzimem.
Na Vaše nabídky čekám do 30. června 2021, postačí to? Pokud fotek 
ještě nemáte dost, tak foťáky do rukou a cvak, cvak a ještě znovu cvak. 
Pojďme udělat něco společně, pro sebe i pro radost ostatních. Pojďme 
spojit síly a společně si vyrobit kalendář. 

Lidé lidem, pro lidi
aneb výzva pro kalendář na rok 2022

Za první ochutnávku Vašich amatérských fotografií děkuji panu Pavlu 
Měrkovi, který věnoval pro toto vydání fotografii na titulní stránku.
Chutí udělat něco jen tak pro radost svou i pro radost ostatních nás 
mohou příjemně „nakazit“ i obyvatelé posledního rodinného domku 
na Masarykově ulici, díky kterým nad každým příchozím do té naší 
Chropyňky bdí jedna krásná vodnická slečna. Děkujeme moc! 

Dana Jedličková
inzerce

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• doprava materiálu autem s hydraulickou rukou
• zemní práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.) 
• prodej palivového dřeva + dřevěných palet

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama
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V prosinci 2019 upozornil na jednání zastupitelstva kolega Ing. P. Ku-
čeravec na fakt, že k 31. 12. ukončuje svoji činnost další zubní am-
bulance v našem městě, což bude znamenat pro velkou část našich 
občanů vážný problém, a navrhl, aby město motivovalo příchod nového 
zubaře. Vzhledem k vlažnému přijetí jeho příspěvku a doporučení, aby 
připravil konkrétní návrh, jsme se spolu s tehdejším radním M. Ivanem 
rozhodli podat mu pomocnou ruku a společně jsme shromáždili in-
formace jak z veřejně dostupných zdrojů, tak například z rozhovorů 
s představiteli obcí, které se také rozhodly řešit podobný problém, ale 
i prostřednictvím konzultací se známými lékaři. Na základě získaných 
informací jsme připravili základní materiál pro zastupitelstvo, sehnali jsme 
dostatek podpisů pro svolání dalšího jednání ZM hned v lednu 2020, 
na kterém se nám podařilo přesvědčit drtivou většinu zastupitelů, aby 
město vyčlenilo 2 mil. Kč na podporu dostupnosti stomatologické péče, 
což byla, podle našich zjištění, částka, za kterou bylo možné vybavit 
plně funkční zubní ordinaci.
Přiznám se, že když jsme začali pracovat na návrhu řešení tohoto pro-
blému, byli jsme plní elánu a přesvědčení, že s takto (z našeho pohledu) 
vysokou částkou se nám podaří do Chropyně lékaře nalákat. Čím více 
informací jsme k dané problematice vstřebávali a čím více proběhlo 
rozhovorů s lidmi z oboru, uvědomovali jsme si, že tak jednoduché 
to nebude. A například po jednání s lékařkou původem z Ukrajiny, která 
uvažovala o tom, že by se osamostatnila, ale nakonec se stejně rozhodla 
zůstat dále jako zaměstnanec v jiné ordinaci, jsme si uvědomili, že zřejmě 
až tak moc nenabízíme. Přiznávám, že v ten moment se mé rozpoložení 
od původního elánu začalo přesouvat ke stavu skepse.
Ale nevzdali jsme to. Už kvůli množství dotazů od našich spoluobčanů, 
jak mají postupovat, když nemají ošetřujícího lékaře, případně pro 
jejich vyjádření, kolik již obvolali ordinací v okolních městech, a stále 
je nikam nechtějí. Stále jsme si uvědomovali, že pro řadu našich sousedů 
to opravdu problém je a chtěli jsme jim pomoci. Jistě, k zubaři jdete 
normálně dvakrát do roka a pro člověka v produktivním věku není 
nepřekonatelným problémem zajet do Olomouce nebo do Brna, ale 
s dětmi a seniory už to tak jednoduché není. Na následujícím zastu-
pitelstvu jsme více konkretizovali okruh možných investic pro využití 
dotace a rozhodli o uveřejnění našeho záměru prostřednictvím inzerce 
v odborném tisku. A pak už nezbývalo než čekat.
A podařilo se. Na rozdíl od mnoha jiných obcí jsme měli štěstí a naše 
nabídka oslovila mladou lékařku, která kontaktovala začátkem roku paní 
starostku a projevila zájem otevřít v Chropyni svou ordinaci s podporou 
města. Obratem bylo svoláno zastupitelstvo, které rozhodlo o vyhlášení 
dotace, a po květnovém jednání můžeme s paní doktorkou uzavřít 
smlouvu. Nějaký čas zabere administrativa a vybudování ordinace, ale 
to malé světélko na konci tunelu, co jsme na začátku viděli, máme 
teď na dosah a jsem rád, že se nám podařilo zastupitele přesvědčit, 
že takto investovat veřejné prostředky je v zájmu Chropyně, i když jsme 
se setkali i s opačnými názory, jako že se jedná o křivení trhu, nestan-
dardní podporu soukromého prostoru z veřejných financí, nebo vytváření 

V Chropyni bude nová zubní ordinace

• NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE •

Dne 5. května 2021 byla zastupitelstvem města schválena dotace 
pro společnost Dens in dente, s. r. o., IČ: 10750002, zastoupenou 
MDDr. Barborou Vítkovou. Paní doktorka tak okamžitě zahájila 
práce na zřízení nové ordinace. Samotné zakoupení nebytových 
prostor nebo jejich vybavení moderní zubařskou technikou nebude 
příliš časově náročné. Naopak – dle slov samotné paní doktorky 
– tomu však bude při vyřizování veškeré administrativy, potřebných 
povolení a sjednání smluv se zdravotními pojišťovnami. Nejzazším 
termínem otevření nové ordinace je leden 2022. Na bližší informace 
a rozhodná data si ale musíme ještě chvíli počkat.
Prosíme proto všechny občany města Chropyně, kteří momentálně 
nemají „svého“ zubaře, aby vyčkali. V tuto chvíli není možné, aby paní 
doktorka registrovala nové pacienty. Jakmile bude ordinace připra-
vena, budeme Vás v dostatečném časovém předstihu informovat na 
stránkách Zpravodaje. K drobnému zpříjemnění Vašeho čekání snad 
napomůže fakt, že občané s trvalým pobytem ve městě Chropyně, 
případně v místní části Plešovec, budou registrováni přednostně. 
Všem, kteří momentálně nemají „svého“ zubaře, připomínáme, 
že pro ošetření akutních případů je patrně nejvhodnější obrátit 
se na zubní pohotovost Fakultní nemocnice v Olomouci… prozatím. 
Přeji nám, ať naše zuby přečkají ve zdraví druhé pololetí tohoto 
roku, neboť jak už teď všichni víme, blýská se na lepší časy. 

Dana Jedličková

Informace pro zájemce 
o stomatologickou péči
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precedentu do budoucna, až bude chybět třeba pediatr. Pro to, aby 
lidé chtěli ve městě žít, musí být podmínky a dostupnost lékařské péče 
je jednou ze základních životních podmínek. Já jsem přesvědčen, že jsme 
udělali dobře.                                                   Stanislav Kalinec
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
dvakrát. Dne 14. dubna mělo jednání, kterého se zúčastnilo všech pět 
radních, na programu celkem 16 bodů, při jejichž projednávání Rada 
města mimo jiné: 
- schválila rozšíření kamerového systému o pět kamer, a to o dvě v ulici 

Ječmínkova, umístěné na budově čp. 258 (sídlo organizace Správa 
majetku města Chropyně, p. o.), a o tři kamery na sloupu veřejného 
osvětlení na křižovatce ulic Tovačovská a Ječmínkova. Cena této 
III. etapy rozšíření kamerového systému je 339.219,00 Kč bez DPH. 
Více informací na straně 5;

- rozhodla o výběru dodavatele dopravního vozidla pro SDH Chropyně, 
kterým bude firma TECHSPORT, s. r. o., za cenu 1.001.427 Kč;

- souhlasila s vydáním povolení zvláštního užívání pozemní komu-
nikace – vyhrazeného parkovacího stání pro osobu ZTP na ulici 
Moravská;

- rozhodla o výběru dodavatele veřejné zakázky na evidenční systém 
pro sběr odpadů v Chropyni, kterým bude firma INISOFT, s. r. o.;

- schválila vyhlášení výzvy k podání nabídky na investiční úvěrový 
rámec do výše 100 mil. Kč s předpokládanou dobou čerpání úvěru 
od 01.01.2022 do 31.12.2026;

- schválila uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene mezi městem Chropyně a firmou EG.D, a. s., v souvislosti 
s vybudování elektrické sítě v lokalitě zahrádek u Zámeckého rybníku; 

- doporučila Zastupitelstvu města Chropyně na červnovém zasedání 
Zastupitelstva města zamítnout žádost spolku Lužňáci, z. s., na pro-
placení příspěvku na rekonstrukci lávky u Josefínky;

- schválila uzavření Servisní smlouvy programového vybavení 
CODEXIS® GREEN mezi městem Chropyně a firmou ATLAS con-
sulting, s. r. o.

Ze 73. jednání Rady, které proběhlo dne 28. dubna, byl řádně omluven 
Ing. Macháček. Všech 26 bodů tohoto jednání bylo přijato jednohlasně, 
stejně jako tomu bylo na jednání předchozím. Rada města toho dne 
mimo jiné:
- schválila uzavření darovací smlouvy mezi městem Chropyně a sta-

rostkou SDH Chropyně, jejímž předmětem je poskytnutí finančního 
daru ve výši 20.000 Kč na zabezpečení oslav výročí založení místní 
jednotky. Více informací na straně 5.

- vzala na vědomí rozbor hospodaření města Chropyně za 1. čtvrtletí 
roku 2021;

- schválila záměr dát do výpůjčky prostory o celkové výměře 2 m2 
za účelem umístění 2 ks Z-BOXU pro firmu Zásilkovna;

- schválila uzavření příkazních smluv na zajištění funkcí technického 
dozoru a koordinátora BOZP pro akci Oprava ocelového mostu 
Chropyně;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí v termínu 

do 12.05.2021 oslovit firmy se žádostí o bezplatné posouzení stavu 
a předpokládaného rozsahu rekonstrukce střechy Střediska volno-
časových aktivit Chropyně;

- vzala na vědomí rozbory hospodaření příspěvkových organizací 
města Chropyně za 1. čtvrtletí roku 2021;

- vydala souhlasné stanovisko k potřebnosti sportoviště „Hřiště pro 
národní házenou" pro potřeby žádosti o dotaci na jeho rekonstrukci. 
Více informací na straně 4;

- schválila bezplatný pronájem venkovního pódia pro SDH na po-
řádání kulturní akce u příležitosti oslav 130 let založení sboru dne 
19.06.2021;

- doporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit uzavření 
Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Chropyně na zřízení 
a provoz stomatologické ordinace ve městě Chropyně mezi měs-
tem Chropyně a společností Dens in dente, s. r. o. Více informací 
na straně 3;

- uložila starostce města svolat zasedání Zastupitelstva města Chropyně 
na 05.05.2021.

SK

Z jednání Rady města Chropyně

Zahrádky u Zámeckého rybníka se dočkají 
přívodu elektrické energie

Postupná oprava budovy Střediska volnočasových aktivit 
začne opravou střechy.

Povrch házenkářského hřiště je v havarijním stavu, o tom by členové 
početně největšího oddílu místní Tělovýchovné jednoty mohli mluvit 
dlouhé hodiny. 
Město Chropyně podalo žádost o dotaci na výměnu povrchu. Práce 
na této akci v sobě budou zahrnovat výměnu stávajícího poškozeného 
povrchu hřiště (retoping povrchu) za moderní umělý vodopropustný, 
s případnými nezbytnými lokálními opravami poškozené drenáže, 
obrubníků či jiných prvků. Výměna povrchu hřiště bude provedena 
na stávajících plochách v původních rozměrech a ve stejném využití 
ploch, bez zásahů do nosných konstrukcí a změny vzhledu stavby, 
výměna povrchu hřiště bude realizována bez zásahu do venkovních 
nebo vnitřních rozvodů energií a sítí. Předpokládané náklady dle 
projektové dokumentace činí 2.277.272,96 Kč včetně DPH. 

Z materiálů pro jednání rady 

Házenkářské hřiště 
projde opravou povrchu



5

5/2021 Zpravodaj města Chropyně

Zastupitelstvo města na jednání dne 24.03.2021 odsouhlasilo v rámci 
rozpočtového opatření přidělení finančních prostředků na další rozšíření 
kamerového systému města.
Stávající kamerový systém ve městě Chropyně je instalovaný v roce 2017 
dodavatelem Romanem Gahurou, IČ: 67525423. 
Na základě připomínek Policie České republiky a s ohledem na zvýšení 
bezpečnosti obyvatel města došlo v I. etapě k doplnění systému o kameru 
na budově Základní školy Chropyně v ulici J. Fučíka čp. 675 ve směru 
příchodu žáků od ulice Moravská, o dvě kamery na bytovém domě 
čp. 711, které směřují na dětské hřiště ELÁ HOP, a také o jednu kameru 
na budově Městského kulturního střediska směřující na křižovatku před 
budovou Fatry. 
Dále následovala II. etapa rozšíření kamerového systému o monitoring 
prostoru před prodejnou Albert. Jednalo se o rozšíření systému o tři 
kamery umístěné na bytovém domě čp. 672 v ulici J. Fučíka. 
V současné době se jedná o možnostech dalšího rozšíření. Na doporu-
čení Policie České republiky je navrženo rozšíření kamerového systému 
o dalších pět kamer. Mělo by se jednat o dvě kamery v ulici Ječmínkova, 
umístěné na budově čp. 258 (sídlo organizace Správa majetku města 
Chropyně, p. o., a Městské knihovny Chropyně), a o tři kamery na sloupu 
veřejného osvětlení na křižovatce ulic Tovačovská a Ječmínkova. Jednání 
Rady města Chropyně byl přítomen npor. Bc. Jaromír Bryška, vedoucí 
Obvodního oddělení Policie ČR v Hulíně, který radní blíže seznámil 
se zkušenostmi policie s využíváním kamerového systému našeho města 

Rozšíření kamerového systému
a také podrobněji zdůvodnil navrhované rozšíření kamerového systému. 
Rada města III. etapu rozšíření kamerového systému schválila hlasy 
všech svých členů. Dle cenové nabídky dodavatele Romana Gahury, 
IČ: 67525423, je cena této etapy rozšíření 339.219 Kč bez DPH.

Z materiálů pro jednání Rady města Chropyně vybrala 
Dana Jedličková

inzerce
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Pojďme se spolu podívat do historie našeho města. Věřte, že nejen 
osmičkové roky byly významné. Kdo chce, najde zajímavé momenty 
v každém roce. Nevěříte? Tak se spolu pojďme projít roky s krásně 
hranatou číslovkou na konci za posledních 100 let tady u nás:

1924
Sbor dobrovolných hasičů v Plešovci byl založen v roce 1924 za přičině-
ní starosty obce Josefa Vymětala, starosty Chropyně Antonína Homolíka 
a ředitele obecní školy v Chropyni a župního náčelníka sboru dobro-
volných hasičů Antonína Hrabala. Místo pro hasičskou zbrojnici věnoval 
pan František Mlčoch z č. 8. Předsedou byl zvolen František Pazdera, 
náčelníkem Antonín Otáhal. Sbor měl 27 činných a 41 přispívajících 
členů, vlastnil kombinovanou motorovou stříkačku. Celkové výdaje 
na činnost sboru od roku 1925 do roku 1934 činily 85.000 Kčs (skladiště, 
stříkačka, výzbroj a výstroj). 

1934
Roku 1934 vznikla v Chropyni organizovaná kopaná. Klub se jme-
noval SK Chropyně, zápasy hrával na upraveném place za továrnou, 
na „Letné“, a vyhrál toho roku bez porážky III. třídu. Tehdy za klub 
hráli: Janalík, Dohnal, Blažek Jar., Horák, Kratochvíl, Pospíšil, Rajek, 
Navrátil, Blažek M., Pětina, Šnerch, Němec a Koblížek. Předsedou 
klubu byl Josef Šiška. 

1944
Na loukách pod rybníkem Hejtman se na kalužích vody objevovaly 
často mastné skvrny. Proto se v letech 1939 až 1942 továrník Břeti-
slav Barták z Koryčan rozhodl, že tam bude financovat hlubinné vrty 
na nález nafty. V hloubce 360 m narazili na teplé minerální prame-
ny. Po rozboru vody byl pramen zachycen do ocelových rour, dával 
za minutu 1 500 litrů 23 stupňů Celsia teplé vody. Rozborem bylo 
zjištěno, že voda obsahuje jod, brom, lithium, kyselinu boritou aj., 
tedy že je vysoce léčivá. Roku 1944 postavil továrník Barták vlastní 
dřevěnou ověřovací koupelnu. Léčebné výsledky byly překvapující 
hlavně u nemocných revmatismem. Nemocní z okolí projevovali 
zájem o léčbu, a proto továrník Barták v březnu 1945 zřídil akciovou 
lázeňskou společnost. Místní občané koupili akcie za 2 miliony Kč. 
Koncem r. 1946 bylo zřízeno 12 vanových koupelen, masáže a odpo-
čívárny. Kapacita lázní byla 300 pacientů denně. Lázeňským lékařem 
byl MUDr. Alois Kameník.

1954
Nejstarším cvičištěm byl sokolský stadion u zámeckého rybníka, pak orel-
ský stadion pod zámkem, dále plácek za továrnou, zvaný Letná. V zimě 
se cvičilo v sálech hostinců a ve škole. Až v roce 1954 začala výstavba 
sportovního areálu v prostorech na Dílech. Vznikl tam víceúčelový sta-
dion, atletická dráha. První hrací plocha byla škváropísková (zatravněná 
byla v roce 1981), jako šatny sloužily dřevěné boudy. Stavba tribuny pro 
diváky byla skončena v roce 1955 na slavnostní cvičení I. spartakiády.

Stalo se roku 4

zdrzdrroj:oj:oo ststtaraarachrchrchchrhhrchropyopyopyopyopypyopyopyyne.ne.ne.ne.ne.nne.nne.czczczczcz

První sportovní areál na tomto místě vznikl už v roce 1954

Tělocvična byla slavnostně otevřena v roce 1964

1964
Po dokončení stavby stadionu se začala v roce 1958 stavět budova 
víceúčelové tělocvičny. Měla velký sál o rozměrech 27x18 metrů s je-
vištěm 9x9 metrů, šatny, nářaďovny, sociální zařízení, loutkovou scé-
nu, restauraci a kuželnu. Slavnostně byla otevřena 21. června 1964 
za velké účasti občanů.

Do Spartakiády roku 1973 se zapojily i místní ženy.
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Bílý kruh bezpečí nabízí odbornou pomoc 
obětem trestných činů již 30 let. 
Pomoc můžeme klientům v nouzi poskytnout 
dvěma způsoby: osobně na pobočce na Pa-
lachově náměstí 1 v Olomouci, telefon pro 
objednání 732 700 533, nebo přes bezplatnou 
nonstop linku 116 006, která je určena obětem 
kriminality a domácího násilí. 

Příběh klientky – týraná seniorka
Klientka seniorského věku žila v jedné do-
mácnosti se svým synem, který se k ní choval 
špatně. Zakazoval jí sprchovat se, nesměla 
chodit ven, vzal jí kartu k účtu, aby měl 
přístup k jejím financím a peníze dostávala 
jen „na příděl“. Kontroloval, co si kupovala, 
bral jí léky. Situace se ještě víc vyhrotila, když 
syn požádal matku o přepis klientčina domu 
na něj a jeho manželku. Klientka nesouhlasila, 
tak jí syn začal sprostě nadávat a zbil ji. Klient-
ka byla rozhodnutá nikomu nic neříkat, aby 
nebyla situace v domě ještě horší. Večer ale 
přijela na návštěvu její dcera, která poznala, 
že něco není v pořádku, a zavezla klientku 
k lékaři. Tady se už odkryla pravda o dlouho-
dobém týrání synem a vše bylo ihned ohlášeno 
na policii. Syn byl vykázán z bytu nejprve 
na 10 dní (později bylo vykázání prodlouženo) 
a klientka dostala kontakt na Bílý kruh bez-
pečí. Zde se jí v poradně ujal psychosociální 
a právní poradce a klientka byla informována 
o svých právech jako oběti trestného činu. 
S klientkou poté probíhala dlouhodobější 
spolupráce v rámci celého trestního řízení. 
Případová manažerka jí například pomohla 
s žádostí o státem hrazeného zmocněnce 
a také poskytla klientce doprovody k policii 
a k soudu jako důvěrník oběti. 
Její syn byl nakonec díky práci policie a stát-
ního zastupitelství uznán vinným ze spáchání 
trestného činu týraní osoby žijící ve společném 
obydlí a jeho rodina se z domu odstěhovala. 
Klientka nyní bydlí sama a dle svých slov si uží-
vá nově nalezenou svobodu, i když vzpomínky 
a úzkosti s nimi spojené se jí ještě stále vrací.

Bílý kruh nabízí bezpečí
Příběh klienta – krádež
Klient vyrazil do Olomouce zařídit pohřeb své 
tety. Aby mohl vše zaplatit, zajel si do nákup-
ního centra vybrat z bankomatu větší obnos 
peněz. Po výběru hotovosti se ještě zastavil 
v nedalekém obchodě pro jídlo a pití, nicmé-
ně ve spěchu ale nechal po zaplacení ležet  
u pokladny peněženku i s penězi. Pokladní 
ihned zavolala kolemjdoucího zaměstnan-
ce úklidové služby, aby peněženku zanesl 
na ústřednu ochranky. O něco později pak 
klient v krematoriu zjistil, že mu peněženka 
chybí. Přiřítil se tedy zpět do nákupního centra 
a peněženka jej sice čekala v centrále ochranky, 
nicméně bez peněz. K případu byla ihned přivo-
lána policie ČR. Při vyšetřování se díky svědkům 
a bezpečnostním kamerám zjistilo, že peníze vzal 
onen zaměstnanec úklidové služby, který měl 
původně za úkol přinést peněženku ochrance.
Okradený klient přišel do Bílého kruhu bezpečí 
ve chvíli, kdy bylo ukončeno vyšetřování. Chtěl 

Stalo se roku 4
1974
V roce 1974 se poprvé v historii podařil postup mužů v národní házené 
do I. ligy. Ba co víc udrželi se v této soutěži do roku 1988. 

1984
Pro Zámecký rybník by rok 1984 kritický, zjistilo se, že je prakticky 
bez vodní vegetace. Nebyl zde jediný trs kotvice plovoucí. O dva roky 
později došlo opět ke znehodnocení rybníka, a to ropnými produkty 
z nedalekého Technoplastu. Bezprostřední blízkost města, podniku 
a kolonií zahrádek měla špatný vliv na tuto vzácnou lokalitu. 

1994
Dne 5. května 1994 navštívil Chropyni prezident České republiky 
Václav Havel. V Rytířském sále zámku jednal se starosty okresu o situaci 
a problémech regionu.

2004
Dne 20. února 2004 vypukl požár ve 3. patře ubytovny na Dílech. 

vysvětlit, co ho bude v rámci trestního řízení jako 
oběť trestného činu dále čekat, jak pak bude 
vypadat soudní líčení, a především se zajímal 
o to, jak může dostat své peníze zpět, protože 
zloděj je při zadržení u sebe již neměl. Poradci 
tedy s klientem prošli průběh přípravného řízení 
a následně jej připravili na to, jak probíhá soudní 
líčení. S ohledem na odcizenou finanční částku 
byl klient seznámen s tím, že do hlavního líčení 
může soud požádat o tzv. náhradu škody.
Tomuto klientovi velmi pomohlo zorientování 
se ve svých právech jako oběti a cítil se tak 
v rámci trestního řízení mnohem jistější. Zažádal 
si také o náhradu škody za ukradenou hotovost, 
která mu byla při hlavním soudním líčení ná-
sledně přiznána.

Nezapomínejme prosím, že na řešení problémů 
nejsme nikdy sami. 
Více o Bílém kruhu bezpečí na www.bkb.cz 
a na www.domacinasili.cz.

Škoda byla díky včasnému zásahu hasičů jen 20.000 Kč, přesto byl 
dům silně zakouřen a 152 ubytovaných osob muselo na čas ubytovnu 
opustit. 
Další požár paneláku vznikl hned 22. února 2004, a to v 5. po-
schodí domu na Nádražní ulici. Příčinou byl nedopalek cigarety 
a požár se z obývacího pokoje rozšířil na celý byt. Škoda na domě byla 
500.000 Kč, na postiženém bytě 100.000 Kč.

2014
V roce 2014 v rámci zlepšení dopravní situace ve městě vznikla nová 
parkovací plocha na ulici Ječmínkova, proběhla regenerace ulic Ná-
dražní, Moravská, prostoru před prodejnou Albert. 
V lokalitě Podlesí vznikla nová komunikace, také silnice na Pazderně 
dostala asfaltový povrch místo blátivé cesty. 

Zdroj: Kroniky města, 
Kniha současnost a historie města Chropyně 

autorů H. Sadykové a Mgr. K. Machalíka
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Vážení a milí čtenáři,
pomalu končí květen, měsíc lásky, ale také měsíc, během kterého slaví 
svůj svátek jedna nemalá skupina z nás všech. Každý z nás ji máme. Jen 
jednu, jedinou. Kdyby jí nebylo, nebyli bychom ani my. Uhodli jste? 
Určitě.
A tak si říkám, že další významnou osobností, která je hodna příkladu, 
následování i ocenění bude právě ona. Vzorem přece nemusí být jen ně-
kdo, o kom se dovídáme na stránkách kronik, knih a prachem zapadlých 
učebnic. Vzorem může být kdokoli blízko nás. Dokonce osoba nejbližší. 
Ponechme stranou, zda jste si vzpomněli. Možná se u Vás doma ony 
„ženské“ svátky slaví tak jako u nás. Manžel tvrdí, že Valentýn je nějaká 
americká pitomost, MDŽ je zprofanované z doby minulého režimu, 
na Den matek si mám říct našim dcerám a … má ušetřeno. 
Milé dámy, pokud i u Vás doma je o kytičku nouze, nevěšte hlavu. 
Mně ji například v posledních letech začínají nosit nápadníci našich 
dcer. Pravda, ten nejstarší s tím skončil poté, co dceru skutečně dostal. 
Ale svou potenciální budoucí tchýni si už nějaký ten měsíc nenápadně 
občas kupuje další nápadník. A dcery máme tři, takže určitě není všem 
dnům ještě konec. A když je úplně nejhůř, tak si ji prostě koupím sama. 
Holt to je ta rovnoprávnost, milé dámy.
Ale zpět ke svátku matek. Jak vyjádřit všechno to, co je spojeno s ma-
teřstvím a tím nikdy nekončícím pedagogicko-psychologicko-výchovným 
procesem zvaným rodičovství? Zkusím to formou naprosto (zdůrazňuji 
hlavně pro své dcery) fiktivního rozhovoru s vlastními dcerami:

Ahoj, mami. Můžu se na něco zeptat? Nelitovala jsi někdy toho, 
že jsi se stala mámou? 
Zlato moje, nikdy. Bezbranný uzlíček v náručí mi ukázal, co je v životě 
skutečně důležité a co jsou hlouposti, kterými je škoda utrácet čas. 
To vy, holky, jste mi ukázaly, na čem v životě záleží. A mít zdravé děti, 
to je radost sama o sobě. 
(To si piš, že jsem ve skutečnosti ani za mák netušila, jaké to bude, 
až se budete drát na svět. Teda u té první z vás. U těch dalších už jsem 
to samozřejmě věděla, ale co naplat. Bez toho to nešlo. Mimochodem, 
při vzpomínkách na porodní bolesti se mi vždycky vybaví ten známý vtip 
o tom, která bolest je větší. Jestli porodní bolesti, nebo kopnutí pánům 
víte kam. Jednoznačně vyhrála bolest pánů, protože žádný z nich po čase 
nepřijde a neřekne, že chce další. :) O probdělých nocích ani nemluvím. 
O strachu, jestli dělám všechno dobře. O panice, když jsem měla pocit, 
že Vás neslyším dýchat… No prostě děs.) 
Ne, zlatíčka, nelituju ani vteřiny.

Jsi ráda, že nás máš?
Jasně, zlatíčka moje. I když jsem byla často unavená, stačilo, když jste 
se na mě usmály, objaly jste mě nebo když jsme spolu usínaly a vy jste 
mě hladily po vlasech. To byl nádherný balzám na všechnu tu únavu 
a nikdy nekončící práci.
(Kdo nazval mateřskou dovolenou „dovolenou“, to musel být chlap! 
Kolotoč, který nebere konce. Uklidíš, uvaříš, vypereš, vyžehlíš, umyješ 
a pořád dokola. Ta práce je vidět jen ve chvíli, kdy ji dělat přestanu. 
Teprve v tu chvíli je vidět, že nádobí neskáče samo do dřezu a zpátky 
do kredence, že prádlo nepere žádný Japonec Samoseto, že rozházené 
hračky přes noc neuklízí parta trpaslíků a kopec vypraného prádla 
se sám nevyžehlí otočením kouzelného prstenu princezny Arabely. 
Děsná robota, mizerně ceněná! A vzít si na mateřské „dovolenou“? 
To ani omylem. I s horečkou, bolením v krku nebo s polámanými žebry… 
pořád dokola a dokola.)
Děti moje, jsem moc šťastná jen díky vám.

My jsme rády, že tě máme, jen kdyby bylo méně těch moudrých 
rad.
Zlato, myslíš, když se vás snažím připravit na to, že život není žádné 
peříčko? Že nebude všechno zalité jen sluníčkem? Já vím. Jsem přece 
jenom tvoje „stará“ máma, která dnešní době vůbec nerozumí. Zkusím 
ubrat na svých dobře míněných radách.

(Je to marný, je to marný, je to marný. Tak člověk se vám snaží říct, kde 
sám udělal chybu, abyste ji neopakovali, ale je to marný. Tak dobrá, 
chápu, prostě si ji musíš udělat sama. Musíš si na všechno sáhnout sama. 
Tak jo, ale trhá mi to srdce, dokážeš to pochopit? Jen počkej. Jednou, 
až budeš sama mámou, možná si vzpomeneš. Možná mi i nějaký ten 
zákaz nebo výchovný lepanec odpustíš a pochopíš, že to bylo jen a jen pro 
tvé dobro. A abys věděla, nepřestanu. Ne a ne. A počkej, jako babička 
nebo tchýně budu ještě horší, to si piš!)
To víš, my mámy vašemu modernímu světu už vůbec nemůžeme rozumět.

Ty se zlobíš?
Ale ne, na to my mámy nemáme čas. Máte svou hlavu. Každá. A každá 
jste úplně jiná. Každá budete úplně jiná. Nechci z vás přece vychovat 
žádného bojácného papouška, který se bojí říct svůj názor.
(To si piš, že umíš pěkně píchnout. Občas to moc zabolí. V období puberty 
bych nařídila všem puberťákům nosit náplast přes pusu, hubatice jedny. 
To bylo hned tam štěk, tady štěk… Nemysli si, že nemám prachobyčejnou 
škodolibou radost, když dojde na moje slova. Že si neříkám: tak vidíš, 
já ti to říkala. Jestli se dobře dívám, tak občas vidím, že už ti to taky došlo. 
Tak třeba se časem dočkám i toho, že mi to přijdeš říct. Takové to: mami, 
měla jsi pravdu. Ale neboj, já počkám, já si počkám, já se dočkám.)
Nezlobím se, zlato. I díky vám, holky moje, jak rostete, vidím, 
že se zlobím vlastně míň a míň.

Povídej mi o pubertě. Všude si rodiče povídají, jaké je to hrozné 
období, je to pravda?
Já nevím, ani jsem si nevšimla. Bylo to období jako každé jiné. Jediné, 
co se nedalo přehlédnout, jak se z malého děvčátka z ničeho nic na-
jednou vyloupla ženská. 
(Život vedle puberťáka byl děs. Prosím Vás všichni, kdo máte děti ještě 
malé. Ne že bych si troufla Vám radit, ale přeci jenom. Pište si: Tak 
zaprvé, když s nimi mluvíte, nedívejte se na ně. Ta spartakiáda, kterou 
jejich mimické svaly předvádí, se nedá ustát. Měla jsem jen dvě reak-
ce. Buď mě svrběla ruka, nebo se mi chtělo děsně smát. Což chápete, 
je obé špatně. Za druhé, nic po nich nechtějte, nemuseli byste se dočkat, 
ale v tom jsme, milé dámy, naštěstí už řádně trénované. Manželovi 
také nemusíme každého půl roku připomínat, že ty upadlé obkladačky 
v koupelně je potřeba přilepit zpátky. Za třetí. Připravte se na naprosto 
neodhadnutelné střídání dvou extrémních fází. Od takřka nehybného 
zakořenění v snad týdny neustlané posteli se skládkou všeho možného 
i nemožného pod polštářem a v nejbližším okolí, po stádia takové aktivity, 
že oko přihlížejícího ani nestíhalo zaostřit, aby vše stihlo zaznamenat. 
A ideálně přicházela stádia mimořádné aktivity v době, kdy prioritou 
mělo být něco ale úplně jiného. Třeba jako když se při vrcholu přípravy 
na maturitu uprostřed obýváku roztáhne šití večerních šatů na ples. 
Dále. Zapomeňte na jakékoli dobře míněné rady. Je to marný. A ko-
nečně zapomeňte na jakoukoli kritiku jedinečného provedení obalovací 
techniky těla puberťáka. Od vlasů až k botám doporučuji opakovat ono 

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti,
ale tentokrát věnováno svátku matek
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osvědčené prohlášení ze seriálu „Taková normální rodinka“… Hezký, 
Kačenko, hezký! Cokoli jiného je stejně zbytečné.)
Já Ti nevím, co všichni mají, vždyť vy jste žádnou pubertu ani neměly.

Takže je všechno v pohodě?
Jasně. Bylo a pořád je s vámi veselo. Žádný den díky vám není stejný. 
Pořád se něco děje. Jste holky šikovné. 
(Já ti dám, v pohodě! To si piš, že byly chvíle, kdy jsem pomýšlela 
na nehlučnou vraždu. Třeba když jste do čerstvě uklizeného bytu vtrhly 
silou demoliční čety přesně půl minuty před tím, než zazvonila očekávaná 
návštěva. Ten smysl pro logistiku, ten musíte mít po tatínkovi. Ten se mi 
dodnes vnucuje se svou chutí umývat nádobí do kuchyně přesně ve chvíli, 
kdy vaření potřebuje mít jednoznačnou prioritu a není čas… Páni, vždyť 
to je ono! Přesně podle seriálu „Taková normální rodinka“. Zdenečku, 
to se nesmíš vzpouzet, že umývání nádobí je ženská práce, to se musíš 
naopak předhánět. Ale pak vezmeš hrneček a talířek a bum ho na zem 
a víckrát tě ženská ke škopku nepožene… Jo tak proto! Proto on vždycky 
spolehlivě přijde právě ve chvíli, kdy moc dobře ví, že ho vyženu… Tak 
tady budu muset na sobě zapracovat. Však já něco vymyslím.)
Víš, jaká by to byla nuda, být doma sama, mít pořád prázdný koš na špi-
navé prádlo a lednici plnou déle než půl hodiny po návratu z nákupů.

Ale teď opravdu vážně. Nikdy jsem nelitovala ani chvilinku. Nikdy jsem 
nelitovala ani jediné z Vás. Ale vím, že byste tady ani jedna nebyly nebýt 
na to všechno dva. Pravda, podíl práce každého tatínka je v samém 
začátku poněkud příjemnější, bezbolestný, přímo bych řekla rozkošný, 
ale kde bychom bez Vás byly, vy naši vousatí miláčkové. Takže, ďoučata 
moje, je hezké, že jste si vzpomněly na Den matek, ale na Den otců 
byste zapomínat rozhodně také neměly.

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti,
ale tentokrát věnováno svátku matek

Jsem moc ráda, že jsem se mohla stát mámou, že mám tři zdravé dcery. 
Že mám to štěstí! Jste moje štěstí a já smekám. Smekám před každou že-
nou, která se rozhodne stát se mámou, protože je to práce na celoživotní 
úvazek. Smekám před každou mámou za to všechno, co pro své děti 
udělala, aniž by si toho kolikrát kdo všiml a třebas ji za to jen pohladil. 
Milá dítka, ať jste malá, v pubertě, nebo už dospělá a sami už máte 
svou rodinu. Mámu máme jen jednu. Nikdy jich nebude víc, bohužel 
spíš už jen naopak.
Mami, díky za všechno! 

Psáno s láskou k mým třem dcerám i k milovanému manželovi. 
Věnováno všem rodičům stávajícím i těm budoucím.

Dana Jedličková

inzerce
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Vážení přátelé historické techniky, milí vý-
letníci,  
podobně jako v minulých dvou letech také 
letos budou po celé letní prázdniny na trať 
mezi Kroměříží/Chropyní a Tovačovem každou 
sobotu vyjíždět historické vlaky v rámci akce 
Hanácké léto na kolejích 2021. 
Uplynulý rok byl pro nás všechny náročný 
a je dobře, že alespoň v létě jsme si mohli řádně 
odpočinout od všech (často až nesmyslných) 
opatření a nás, spolek Kroměřížská dráha, 
coby pořadatele Hanáckého léta na kolejích 
velmi potěšilo, že jste se našimi vlaky přišli 
povozit. A jezdili jste dokonce tak, že počet 
za léto přepravených cestujících překonal 
číslo 2000, stejně jako v roce 2019, který byl 
prvním rokem, kdy jsme pravidelné letní jízdy 
historických vlaků pořádali. Váš zájem je pro 
nás nesmírně důležitý, protože dává celému to-
muto počínání smysl. Vždyť k čemu by tu vlast-
ně vlaky byly, kdyby jimi nikdo nejezdil? 

Nicméně nelze na tomto místě nezmínit také 
partnery, kteří se o provoz vlaků Hanáckého 
léta zasloužili, přesněji pomohli pokrýt část 
finančních nákladů na provoz vlaků tak, aby 
ceny jízdného ve vlacích mohly být stále stejně 
„lidové“, jako když jsme v roce 2007 s pořádá-
ním jízd na tovačovské trati začínali. Těmi part-
nery jsou Olomoucký kraj, Mikroregion Střední 
Haná, města Kroměříž, Tovačov, Chropyně 
a Kojetín, obce Uhřičice a Lobodice, závod 
GOLDBECK Tovačov a celá řada dalších firem 
především z oblasti železniční dopravy. Všem 
i na tomto místě velmi děkujeme a věříme, 
že stejně dobrá spolupráce bude pokračovat 
i v příštích letech, kdy bychom rádi provoz 
vlaků rozšířili na celé víkendy.
Nyní už ale pár informací k podobě letošního 
Hanáckého léta na kolejích.

Prvním dnem letošního provozu vlaků bude 
sobota 3. července, jezdit se pak bude dle 
níže uvedeného jízdního řádu každou sobotu 
až do 28. srpna 2021. Opět platí, že dva páry 

Hanácké léto na kolejích
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spojů obslouží také Chropyni, kde bude his-
torický motoráček k zastižení vždy mezi 09:02 
a 09:55 hod. a mezi 16:02 a 16:30. Spojem 
pro výlet do Tovačova a okolí, který je přímo 
„ušitý na míru“ obyvatelům Chropyně, je vlak 
s odjezdem v 09:55 z chropyňského nádraží. 
Když jej využijete, jste v 10:25 v Tovačově, kde 
je pak dostatek času zajít třeba na prohlídku 
zámku, vychutnat si oběd v nedaleké restauraci 
a po pochůzce po okolí a nějaké té kávičce 
se zákuskem v cukrárně se vydat zpět vlakem 
s odjezdem z Tovačova 15:31, který jede přímo 
do Chropyně.

Současně s jízdami zvláštních vlaků bude kaž-
dou sobotu otevřeno také železniční muzeum 
Kroměřížské dráhy v prostoru lokomotivního 
depa hned vedle nádraží v Kroměříži. Výčet 
dlouhodobých turistických lákadel ve všech 
městech a obcích při trati, stejně jako přehled 
kulturních akcí, které můžete vlakem navští-
vit, najdete na novém webu Hanáckého léta 
na kolejích na adrese www.hanackeleto.cz . 
Těšíme se na shledanou ve vlaku!

členové spolku Kroměřížská dráha
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Jak již mnozí z Vás zaznamenali, 
tak na novém sídle SMM v ulici 
Ječmínkova dochází k postup-
nému návozu a ukládání nových 
odpadových nádob. Zatím se jed-
ná o nádoby pro rodinné domy 
v našem městě. Brzy ale budou při-
vezeny také odpadové nádoby pro 
bytové domy. 
Jen připomínáme, že sady jak pro 
rodinné domy, tak bytové domy 
budou obsahovat čtyři nádoby, 
a to černou na zbytkový odpad, 
modrou na papír a nápojové oba-
ly, žlutou na plasty spolu s kovy 
a hnědou na bioodpad. Veškeré 
nádoby budou v brzké době opat-
řeny čipy a následně přiděleny 
k jednotlivým objektům ve městě. 
V daných souvislostech nás čeká 
časově, fyzicky i logisticky ná-
ročný a dlouhý proces, který, 
jak předpokládáme, započne 
od 24. května přidělováním po-
pelnic v Plešovci a následně bude 
pokračovat napříč městem Chro-
pyně. Vzhledem k tomu, že aktu-
álně nejsme schopni odhadnout, 
jak rychle a kolik popelnic se nám 
denně podaří rozvézt a předat 
do jednotlivých domácností, bu-
dete ve svých lokalitách na termíny 
rozvozu upozorňováni s dostateč-
ným předstihem prostřednictvím 
rozhlasu, webových stránek města, 
ale i letáčků ve vašich stránkách. 
Cíl je jasný, do konce měsíce 
června musí být všechny domác-
nosti vybaveny novými nádobami 
na odpad, protože při posledním 
svozu odpadu v rámci současného 
systému svozu, který proběhne 
29. a 30. června, budou stávající 
nádoby odebrány a vráceny firmě 
Biopas, která je jejich vlastníkem. 
Je nezbytné, aby domácnosti 
k tomuto svozu přistavily všechny 
původní odpadové nádoby. Od to-
hoto okamžiku již bude možno 
ukládat odpad pouze do nových 
nádob, jejichž vyvážení bude 
probíhat dle nového harmono-
gramu, který najdete v tomto čísle 
Zpravodaje. U bytových domů 
je to jednoduché, tam odpadové 
nádoby vyměníme automaticky 
bez jakékoliv součinnosti s občany.

Víme, že pro spoustu z Vás budou 
systémové změny odpadového 
hospodářství města přítěží, ale vě-
říme, že s tím spojená nepohoda 
bude dočasná. Vaším velikým úko-
lem bude najít v rodinném domě 
prostor, kam sadu odpadových 
nádob umístíte, což u některých 
nemovitostí nebude jednodu-
ché. Navíc bude třeba osvojit 
si nový systém vystavování popelnic 
k datu svozu podle jednotlivých 
barev. 
Některým z Vás to možná nebude 
připadat logické, pro někoho je to-
hle všechno možná zbytečné. 
My osobně se domníváme, že vět-
šina lidí už souhlasí s názorem, 
že třídit odpady je normální 
a do budoucna nevyhnutelné. 
Můžeme polemizovat o tom, zda 
vytříděný odpad je zužitkován tak, 
jak se očekává, či kolik jej stejně 
skončí na skládce, ale to je po-
hled na věc z oblasti ekologie. 
My se na to musíme dívat také 
z pohledu města, mimo jiné pro-
střednictvím finanční náročnosti 

Chropyňská revoluce v odpadech

Informace ke stanovištím pro sběr vytříděného odpadu:
Na třech stanovištích zůstanou možnosti pro odkládání vytříděných slo-
žek odpadů ve stávajícím rozsahu. Jedná se o plešovskou náves, náměstí  
Svobody u lázní a na Moravské ulici u čp. 713. Zde tedy půjde uložit  
vše jako doposud. 
Zbývající stanoviště budou redukována na bílé a barevné sklo. 

systému, a ten je jednoznačný. 
Města jsou tlačena postupným 
zdražováním poplatků za ukládání 
odpadů na skládkách ke stále vyš-
šímu podílu vytříděných odpadů 
z komunálního odpadu. Z toho 
vyplývá jednoduchá informace, 
pokud nebudeme třídit, bude 
každý z nás platit rok od roku více 
za likvidaci odpadů. 
Pro ty skeptičtější z Vás uvá-
díme reálný příklad. Likvidace 
tuny odpadků, které uložíte 
do černých popelnic a kontej-
nerů nás aktuálně stojí 1.350 Kč. 
Likvidace tuny vytříděných plastů 
nás stojí 2.300 Kč, ale za třídění 
dostaneme následně za každou 
tunu plastů podle aktuálního 
sazebníku bonus od společnosti 

EKO-KOM, v tento moment 
je to 5.650 Kč. Odečteme-li nákla-
dy na likvidaci, zjistíme, že na každé 
tuně vytříděných plastů nakonec 
město získá 3.350 Kč, a k tomu 
je třeba si uvědomit, že každá tato 
tuna, pokud by nebyla vytříděna, 
by skončila v černých popelnicích 
a zaplatili bychom za její likvida-
ci, takže k výše uvedené částce 
připočtěme 1.350 Kč a zjistíme, 
že díky každé vytříděné tuně plastů 
aktuálně město ušetří 4.700 Kč. 
Nevím, jak Vám, ale nám to smysl 
dává. Naším cílem je udělat třídění 
pro Vás co možná nejpohodlnější 
a díky třídění pak udržet pro Vás 
i Chropyni co možná nejnižší roční 
poplatky za likvidaci odpadů.

S. Kalinec a J. Pospíšil
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Abychom oživili okolí našeho krásného zámku, 
rozhodli jsme se využít okenních prostor a zpro-
středkovat procházejícím zážitek z krásných obrazů 
a děl, které nám zapůjčili místní umělci a organizace.
K vidění jsou například obrázky dětí z místní 
mateřské školy, jejichž úkolem bylo namalovat 
radost tak, jak ji ony vidí. Kroužek malování 
seniorů (Svaz tělesně postižených) pod ve-
dením paní Dagmar Šípkové Novotné nám 
zapůjčil nádherné obrazy krajin, andělů, zá-

Galerie za oknem

koutí... Zhlédnout můžete také kresby začínající 
umělkyně Karolíny Mikové a nelze opomenout 
ani zasloužilou umělkyni, výtvarnici Mgr. Naďu 
Ptáčkovou, jejíž tvorba je velmi činorodá. 
K tomu jsou za okny zámku vystavena díla kera-
mická, řezbářská, sochařská a krajkářská. V době 
covidu nezahálely ani děti z organizací Junák 
a Pionýr. Vyráběly, tvořily a inspirovaly další děti 
k rukodělné činnosti. Výstavu za okny doplnily 
krásné tulipány, které nám věnoval Český za-
hrádkářský svaz č. 1.

Děkujeme všem, kdo se jakkoliv podíleli na pří-
pravách: Muzeum Kroměřížska, Jarmila Pospíši-
lová, Iva Buráňová, Marcela Hrdličková, Lucie 
Jedličková, Hana Bártová, Veronika Honková.
Vystavující umělci: Nadaný malíř, který si přeje 
zůstat v anonymitě, Dagmar Šípková Novotná, 
Jarka Matoušková, Ludmila Lokobauerová, 
Eliška Truhlářová, Zdenka Skokanová, děti 
z MŠ Chropyně, Karolína Miková, Mgr. Naďa 
Ptáčková.                                          SLOCH

inzerce
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Vážení čtenáři, milé čtenářky i všechna malá čtenářčátka,
tak jste se dočkali. Městská knihovna Chropyně je konečně otevřena. 
Její zavřené dveře nezpůsobila jen mimořádná opatření k zabránění 
šíření covidu, ale také její velké stěhování. Pojďte, provedu Vás alespoň 
prostřednictvím těchto řádků. 

Začněme pěkně od začátku. Kde najdeme novou knihovnu?
Ing. Věra Sigmundová, starostka města: „Na Ječmínkově ulici v čísle 
popisném 258. Před několika lety zastupitelé našeho města rozhodli, 
že koupí tento bývalý průmyslový objekt jako nové sídlo městské knihov-
ny, protože to staré sídlo na ulici Masarykova je už v nevyhovujícím 
stavu. Město nechalo prostory zrekonstruovat a knihovnu přestěhovalo 
právě sem. 

Knihovna se přestěhovala do nových prostor. Jaké další novinky 
na čtenáře a návštěvníky čekají?
Eva Kotulová, knihovnice: „Pro dospělé čtenáře jsme připravili spoustu 
nové literatury a snažili jsme se ji roztřídit do oblíbených žánrů, jako jsou 
například krimi, ženské romány, povídky, spousta další beletrie nebo 
oblíbené časopisy. Pro milovníky thrillerů máme připravenu celou sérii 

od Chrise Cartera, která začíná Dvojitým křížem, nebo celou novou sérii 
od Roberta Bryndzy s novou vyšetřovatelkou.“

Prostory knihovny čekají také na všechny malé čtenáře. 
I na ně se těšíte?
Bc. Markéta Sedláčková, knihovnice: „Samozřejmě, i v dětském oddělení 
se na malé čtenáře už moc těšíme. Připraveny jsou nové knihy, deskové 
hry, připravena je i pestrá nabídka vzdělávacích besed pro mateřskou 
i základní školu. Mezi nové besedy pro ty nejmenší jsme zařadili „Pejska 
a kočičku“, „Lovení mamutů“ a spoustu zajímavých a veselých příběhů. 
Pro starší děti a žáky pak zpracováváme „Osvobozené divadlo“, téma 
„Od atentátu k republice“ a historii města Chropyně. S besedami ale 
nezapomeneme ani na dospělé. Připravujeme besedy na historická 
i aktuální témata. 
Přijďte se za námi brzy podívat. V knihovně si nemusíte pouze půjčit 
knihu, ale můžete si sem přijít napsat domácí úkol, popovídat si s ka-
marády nebo zde trávit svůj volný čas. Abyste se u nás vyznali, tak jsme 
v dětském oddělení označili bílým proužkem knihy pro starší čtenáře, 
jako příběhy ze života, krimi, fantasy literaturu i dívčí četbu. Červený 
proužek na sobě mají všechny krásné pohádkové knížky. Pokud rádi 
čtete o zvířátkách i dobrodružné příběhy o nich, pak nepřehlédněte 
proužek žlutý. V naší knihovně najdete i knihy pro mladší čtenáře, 
ve kterých je spousta obrázků a hlavně větší písmenka. V dětském 
oddělení máme také naučnou literaturu, která může pomoci při psaní 
referátů a domácích úkolů. Brzy přijďte, rádi Vás uvidíme.“

Pojďme se na chvíli ohlédnout zpět do historie. Kdy tady u nás 
byla otevřena první knihovna a kde všude měla své sídlo?
Bc. Jana Stoklásková, kronikářka: „První knihovnu založil v roce 1902 
spolek Katolická jednota a knihy do ní tehdy věnovali místní občané. 

Knihovna v novém čeká i na Vás

Otevírací doba:

Oddělení pro děti a mládež 
pondělí a středa 09:00–12:00 a 13:00–16:00

Oddělení pro dospělé
úterý a čtvrtek 09:00–12:00 a 13:00–18:00

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory 
a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne 

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem 
je pondělí 7. června 2021.

Mimo tento den je možné si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.

Příští zasedání Zastupitelstva města Chropyně je plánováno na 

středu 16. června 
od 17. hodiny 

v Městském kulturním středisku, místnost č. 10. Bližší informace 
o programu jednání i projednávaných materiálech najdete 
vždy s předstihem na webu města.              Dana Jedličková
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Knihovna v novém čeká i na Vás

Středisko volného času a Informační centrum 
pro mládež v Holešově uspořádalo virtuální on-
-line talentovou soutěž pro skupiny, páry i jed-
notlivce, otevřenou všem věkovým kategoriím, 
s názvem „Holešovský talent 2021“, v různých 
oborech, např. pěvecký, hudební, taneční, 
divadelní, artistický, sportovní, zábavný aj.
První kolo probíhalo zasláním soutěžního 
videa. Této soutěže se zúčastnilo 8 mladých 
muzikantů ze ZUŠ Kroměříž, kteří svůj hudební 
talent natočili a do soutěže zaslali. Postupo-
vou kartu do finále získala Lenka Vaculíková 
(zpěv) ze třídy p. uč. Luďka Koutného, Terezie 
Klusová (hra na příčnou flétnu) ze třídy p. uč. 
Jany Milotové, Vendula Milotová (hra na akor-
deon) ze třídy p. uč. Šárky Jablunkové, Lenka 
Milotová (hra na klavír a zobcovou flétnu) 
ze třídy p. uč. Lenky Obručové a Jany Milotové, 
Daniel Tesař (kytara) ze třídy p. uč. Milana 
Vaculíka a Vojtěch Tesař (el. klávesy) ze třídy 
p. uč. Marka Bubeníčka.
Odborná porota vybrala z více jak 100 sou-
těžících do užšího finále 6 našich soutěžících. 
To se plánuje na měsíc červen 2021 v rámci 
slavnostního Galavečera, pokud epidemiolo-
gická situace dovolí. Mladým talentům i jejich 
učitelům blahopřejeme a přejeme hodně štěstí 
ve finále!

Luděk Koutný

Úspěch v Holešovském talentu
Žáci ZUŠ postupují do finále v on-line soutěži Holešovský talent

V roce 1922 učitel Karel Pospíchal již vybudoval obecní knihovnu, která 
se nacházela na radnici. V období před válkou knihovnu navštěvovalo 
355 čtenářů a v nabídce bylo bezmála 3 000 knih. Za války byla knihovna 
bohužel uzavřena. Tehdejší knihovník, odborný učitel Antonín Žampach, 
který měl mimochodem velmi rád knihy a rozuměl kulturním potřebám 
občanů jako málokdo, dokázal malý zázrak. Podařilo se mu před Němci 
zachránit 520 svazků domácí a cizí literatury.

V roce 1963 byla knihovna přestěhována do zámku a o 4 roky později 
do budovy hostince U Bučka. Ani tyto prostory však nebyly vyhovující. 
Proto národní výbor zrekonstruoval rodinný dům na Masarykově (dříve 
Kojetínské) ulici, kde knihovna ještě donedávna sídlila. Tato rekon-
strukce probíhala od října roku 1980 a úřední kolaudace proběhla 
11. února 1983. V březnu, měsíci knihy, pak byla nová knihovna slav-
nostně otevřena pro čtenáře. 

A teď honem zpátky do současnosti. Dnes je 3. května 2021 
a slavnostně zde otevíráme veřejnosti nové prostory na Ječ-
mínkově ulici. Co popřát nové knihovně?

Ing. Věra Sigmundová, starostka: „Dovolím si popřát za nás všechny naší 
knihovně spoustu spokojených čtenářů, čtenářů stávajících a samo-
zřejmě i těch nových. Přeji neustále nové a nové krásné tituly, i když 
bychom neměli zapomínat ani na starou dobrou klasiku. Přeji všem, 
ať si v nových prostorách knihovny najdou to své, co jim udělá radost 
a přinese krásné chvíle. 

Knihovna se posunula z okraje města do jeho srdce, přeji knihovně, 
aby si díky krásnému prostředí, dobrým knihám i díky pravidelným be-
sedám a dalším společným akcím našla místo v našich srdcích.“

Dana Jedličková
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Knihy pro dospělé

Omer Mike: V temnotě
Video s dívkou drápající nehty víko své rakve patřilo 
k tomu nejhoršímu, co Zoe kdy viděla. Ještě víc 
ji však znepokojil popisek: Experiment číslo jedna. 
Ona i její partner, zvláštní agent Tatum Gray, dělají, 
co mohou, aby našli monstrum stojící za šokujícím 
videem, ale brzy se na webu objeví další a je nale-
zena druhá mrtvá dívka. Zoe má navíc plnou hlavu 
jiného vraha, který ji pronásleduje od dětství a teď 
se zaměřil na její mladší sestru. Vždy věděla, 
že ji práce může přivést předčasně do hrobu, ještě 
nikdy se ale neocitla v takovém nebezpečí.

Omer Mike: V mysli vraha
Zoe Bentleyovou, hrdinku nové knižní série, zlo-
čin fascinoval už od puberty, kdy se s ním setkala 
v sousedství. Nyní pracuje jako psycholožka, 
specializovaná na profilování pachatelů. Zabý-
vá se velkým případem, sériovým vrahem cílícím 
na prostitutky a konzervujícím těla obětí formal-
dehydem. Společně s agentem Tatumem Grayem 
se Zoe musí vcítit do mysli zvrhlého zločince, aby 
zabránila dalším úmrtím.

Pavlíčková Kovaříková Pavla: Rododend-
ron : za horizontem osudu...
Příběh o pohnutém osudu dvou žen je napsaný 
a inspirovaný skutečnými událostmi v autorčině rodi-
ně. Skutečný příběh matky, které lidská zášť a zloba 
podpořené totalitním režimem v Československu 
vyrvaly z náručí dvouletou dceru. Nebýt nevinné 
fotografie s rododendronem, nikdy by se znovu 
nesetkaly a vy byste tuto knihu nečetli. Projděte 
se spolu s nimi po molu života. A vydejte se na cestu 
k odhalení osudových okamžiků stojících za jejich 
utrpením, která trvala dlouhých 48 let.

Konečná Lucie: Houpačky
Nejen mladí a krásní vedou tajné životy. Zdena 
a Jiřina jsou nerozlučné kamarádky, které nežehrají 
na svůj pokročilý věk a chtějí si zbytek života pořádně 
užít. Ulítávají na erotické seznamce, vychutnávají 
si víno, hledají vášeň v mužské náruči – a klidně kvůli 
tomu všemu ujedou na kole sto dvacet osm kilome-
trů. Cestu jim komplikuje jen zdravotní stav Zdeny, 
která trpí počáteční fází Alzheimerovy choroby. 
Tu však, aspoň na chvíli, zažene omamná vůně trávy. 
Kdy jindy se odvázat než teď?     

Vaše knihovnice

Knihy pro děti a mládež

Pitrová Pavlína: Hurá do muzea
V knize zjistíte, kdy muzea začala vznikat a proč 
jsou tak důležitá. Cesta povede napříč staletími 
i vědními obory. Seznámíte se s nejvýznamnějšími 
sběrateli a dozvíte se, jaké muzejní poklady může-
te ve sbírkách najít. Obsahuje i mapu významných 
muzeí v České republice a Evropě.

Blankman Anne: Černobylské dívky
Na jaře roku 1986 se spolužačky Valentina Kaplanová 
a Oksana Savčenková probudí a obloha nad jejich 
hlavami je zářivě, vztekle rudá. Reaktor v jaderné 
elektrárně, kde pracují oba jejich otcové – v Černo-
bylu – explodoval. A než se stihnou vzpamatovat, 
obě dívky, které se nikdy neměly rády, se ocitnou 
ve vlaku mířícím do Leningradu, kde mají bydlet 
u Valentininy babičky Rity Grigorjevny, se kterou 
se rodina už dlouho nestýká. V roce 1941 musí Rifka 
utéct z Kyjeva dřív, než tam dorazí Němci. Její cesta 
je obtížná a plná nebezpečí, protože jak Němci, tak Rusové ji zatracují kvůli 
její židovské krvi. Dívky v roce 1986 i 1941 musí zjistit, komu mohou věřit 
a jak si uchovat naději uprostřed tragédie a nebezpečí. Podaří se jim to?

Han Jenny: P. S. Stále Tě miluju 
Lara Jean nečekala, že se doopravdy zamiluje 
do Petera. Vždyť jen předstírali, že spolu chodí. Ale 
v jednu chvíli oba předstírat přestali a najednou 
je Lara Jean zmatenější než kdy dřív a neví, co dělat. 
A pak se do jejího života vrátí jeden kluk, co se jí dří-
ve líbil, a spolu s ním i pocity, které k němu cítila. 
Je možné, aby byla holka zamilovaná do dvou kluků 
najednou? Půvabné pokračování knihy Všem klukům, 
které jsem milovala ukazuje, že láska není nikdy jed-
noduchá, ale že možná to ji činí tak úžasnou.

Leroy Jean: Velký zlý vlk je nemocný!
Velký zlý vlk je věčný smolař. Zrovna teď má důvod být 
mrzutý. Hepčí! Je totiž pěkně nastydlý. Hepčí! Hepčí! 
Rýmu má tak velikou, že bez pomoci doktora se jí ne-
zbaví. Jenže co když mu doktor naordinuje sirup, nebo 
hůř injekci? Haúúú, no to by byla katastrofa! Pomoz 
velkému zlému vlkovi překonat strach. Pohraj si s ním 
nebo se s ním pomazli. V této veselé knížce s prstovým 
maňáskem se děti seznámí s vtipným a sympatickým vl-
kem. I když je sám velký strašpytel, naučí je, že není třeba 
se lékaře bát a že i nemoc se dá překonat s humorem.

Knihovna doporučuje

reklama

Příspěvky do Zpravodaje 
města Chropyně 

zasílejte na e-mail: 

zpravodaj@muchropyne.cz

• NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE •
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Ani letošní pálení čarodějnic jsme si neužili 
tak, jak jsme byli doposud zvyklí. Nadále 
platící přísná protiepidemická opatření ome-
zovala shromažďování obyvatel. Organizace 
Služby občanům Chropyně, A-TOM Kamínek 
a RC Sedmikráska, z. s., společně připravily 
náhradní program pro děti s názvem Čaro-
dějnický park.
Nebyla to stezka ledajaká, byla to stezka ča-

rodějnická. Na děti čekala spousta zajímavých 
úkolů. Například se naučily létat na koštěti 
nebo stavět domečky pro neposedné skřety. 
Zaříkávadlem „čáry máry, žádné škváry, chci, 
aby se všichni smáli“ děti potrénovaly jazýčky 
a vykouzlily úsměvy na tváři mnoha rodičům. 
Trasa s úkoly pro čarodějnické učedníky začí-
nala v parku na náměstí Svobody. Při čarodějné 
procházce na jednotlivých stanovištích účast-

níci sbírali písmena, ze kterých na samotném 
konci vznikla tajenka. Ta prozradila, kde si mo-
hou děti vyzvednout odměnu. Cestu dětem 
ukázala mapka, kterou dostaly na začátku 
parku a do které zapisovaly písmena tajenky. 
Sobotní program obohatily čarodějnice, které 
přišly děti povzbudit v úkolech. 
Doufáme, že jste si začarovaný park užili stejně 
jako my při jeho přípravě.                SLOCH

Zde mohla být vaše inzerce. 
Cena od 375,10 Kč s DPH.

Pro více informací volejte redakci, 
nebo navštivte www.muchropyne.cz

Čarodějnický park
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Také se Vám po ránu stává, že těch prvních 
pár krůčků po probuzení jste takoví nějací celí 
ztuhlí? Říkám si, to nic, holka, nepřepočítávej 
přibývající roky a raději se hýbej. Trocha toho 
pohybu ještě přece nikomu neuškodila. 
Naštěstí tady u nás máme takovou fůru lidí, 
kteří chtějí patrně udělat něco dobrého pro 
nás, pomalé chodce. Takže stačí v kteroukoli 
denní hodinu vyrazit z domu pěkně po chod-
níku a ejhle. Co tři minutky mne čeká brejk 
stranou, úskok do trávníku nebo skok vysoký 
úlekem před cyklistou v mých zádech.
Vážení cyklisté, vím, že to s mou přibývajícími 
léty zaoblující se postavou určitě myslíte dob-
ře, ale mně už odmalinka doma vštěpovali, 
že po chodníku se nejezdí. Tak alou na cestu! 
A když už někdy musíte po chodníku, tak 
trocha ohleduplnosti by Vás přece nezabila!
Jen tak mezi námi. Karma je zdarma. To vážně 
chcete, aby tak, jak se Vy chováte k chodcům 
na chodníku, se pak stejně bezohledně chovali 
řidiči na cestě k Vám? Ale no tak. Trucování 
a dělání naschválů nechme malým dětem. 
PS: A ještě dovětek, vážení cyklisté, doufám, 
že chápete, že pod tímto článkem by mohla 
být podepsaná dobrá půlka našeho města. 
Je nás věru fůra, kdo se sice hýbeme rádi, ale 
takhle tedy ne!

Dana Jedličková

Cyklisto, sesedni z kola
aneb trocha ohleduplnosti nikdy není nikdy na škodu

Turistický oddíl Kamínek oznamuje, že bude po-
řádat pro děti prvního stupně ZŠ letní příměstský 
denní tábor, a to ve dnech 12.–16. července 
2021. Provozní doba 06:30–16:00. Cena tábora 
je 1.300 Kč. V ceně je zahrnuta celodenní strava, 
pitný režim, výlety, keramika atd.
Přihlášky si můžete vyzvednout v klubovně 
Kamínku každý pátek v době 15:30–16:30 
nebo prostřednictvím e-mailu: panakovah@
seznam.cz. 
O přihlášku můžete také požádat paní Mota-
lovou v ZŠ Chropyně na ulici J. Fučíka.
Více informací na telefonním čísle 733 708 
149.

Hana Paňáková

Zprávičky 
z Kamínku

inzerce
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Přestože je stavění májky v Chropyni spojeno s posledním dubnovým 
dnem, letos tomu přes stále platící vládní nařízení bylo jinak. Májka 
byla postavena bez přítomnosti lidí.

Stavění májky v Chropyni

inzerce

Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v dubnu
- Průměrná teplota v dubnu dosáhla 7,5 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 1. dubna ve 14:55 (24,6 °C).
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 7. dubna ve 04:40 

(-4,6 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 1. duben s maximální průměrnou tep-

lotou 15,5 °C. Nejchladnějším dnem byl 7. duben s minimální 
průměrnou teplotou 0,9 °C. 

- Srážky padaly během 11 dnů, celkem napadlo 31,2 mm. Nejvíce 
jich spadlo 12. dubna (9,2 mm). 

- Slunečního svitu jsme si užili celkem po dobu 151,8 hodin.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

fotfotfotfotfotfotto:o: o: o: o: oo AntAntAntAntAntAnttoníoníoníoníoníoníon n Bn Bn Bn Bn BBn ělkělkělělkělkělěěěllěll aaaaa
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Společenská kronika 

Kdo v srdcích žije, nezemřel, 
jen odešel o kousek dál.

Dne 14. května 2021 jsme vzpomněli 12. rok 
od úmrtí našeho syna pana 

Ing. Jana Polišenského. 

Všem, kdo vzpomněli s námi, děkuje rodina Polišenská

Očím jsi odešla,
v srdcích jsi zůstala.

Dne 8. května 2021 jsme vzpomenuli 10. smut-
né výročí chvíle, kdy nás opustila naše milovaná 
maminka, babička a sestra paní 

Růžena Langrová. 

Stále vzpomínají syn Jan s rodinou, dcera Růženka s manželem, 
sourozenci a celá rodina.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, ná-
sledující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

12. 6. 2021 - zámek  
18. 9. 2021 - zámek

20. 11. 2021 - obřadní síň

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků

Tvůj hlas se ztratil,
úsměv vítr vzal

a nám jen vzpomínky zanechal.

Dne 19. dubna 2021 jsme si připomněli první 
smutné výročí úmrtí mého bratra 

Františka Smýkala. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. Bratr Vlastík s rodinou.

Jak je smutná, opuštěná, pěkná dědinka. 
Už nás v ní nepřivítá tatínek ani maminka. 

My pláčeme a marně je voláme. 
Ty, kteří nás tak milovali, ty už tady nemáme.

Dne 2. května 2021 jsme vzpomenuli 8. výročí 
úmrtí naší maminky, babičky a prababičky paní 

Marie Bajerové 

a dne 18. května 2021 jsme vzpomenuli 
25. výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka 
a pradědečka pana 

Zdeňka Bajera. 

S láskou vzpomíná syn s rodinou.

Touto cestou děkujeme panu 

Ladislavu Kopečnému 

za velké a opravdové přátelství, které věno-
val našemu bratru a strýci panu Lubomíru 
Soukupovi, který odešel náhle na cestu, 
ze které se nám již nevrátí. 
Byl mu nápomocný v jeho těžkých chví-
lích. 

Děkuje sestra, bratr a neteř.

Kdo má kolem kupu dětí,
tomu život rychle letí.
Podíváš se do zrcátka

a je tady devadesátka!
Platí ale dávné rčení, 

že stár člověk nikdy není, 
když ho život stále baví…

Dne 25. května oslaví kulatiny paní 

 Anna Chmelová 

z Plešovce. Hodně štěstí, 
zdraví, lásky, žádné starosti. 
Radost z dětí, z rodiny 
a krásné narozeniny přejí 
děti s rodinami.
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Společenská kronika 
Není smrti, zůstává věčně živý, 
kdo spravedlivý byl a dobrotivý.

Dne 15. května 2021 uplynulo 10 let 
od úmrtí našeho milovaného syna, 
bratra a vnuka pana 

Petra Pavlíka. 

S láskou vzpomínají rodiče, 
sourozenci a ostatní příbuzenstvo.

Loučení žádné, nezbyl Ti čas, 
jen velkou bolest zanechal si v nás. 

Vzpomínku na Tebe 
v srdcích si zachovají, 

kdo Tě měli rádi, 
tak jako my stále vzpomínají.

Dne 22. května 2021 
vzpomeneme 2. smutné výročí úmrtí pana 

Karla Pavličíka. 

S láskou vzpomíná manželka Marie, 
dcery Lenka, Jitka a Marie s rodinami.

Co vděkem za lásku a péči Tvou 
ti můžeme dát,

jen hrst krásných květů na hrob 
a pak jen vzpomínat.

Dne 26. května 2021 
by se dožil 81 let manžel, 
tatínek, bratr, strýc pan 

Antonín Dolínek. 

Stále na něj vzpomínáme. Manželka, 
děti Ludmila a Pavel s rodinami, 4 vnoučata, 
a kdyby tady s námi ještě byl, tak už i 8 pravnoučat.

Dne 31. května 2021 tomu bude 10 smutných 
roků, kdy nás opustil ve věku 79 let náš drahý 
tatínek, dědeček a dlouholetý občan města 
Chropyně pan 

Antonín Zavřel. 

Kdo jste ho znali, zavzpomínejte v tichosti 
s námi. Syn Tomáš s rodinou.

Dny plynou jako tiché řeky proud,
jen bolest v srdci trvá a nedá zapomenout.

Dne 4. června 2021 vzpomeneme nedožitých 
73. narozenin mé manželky 

Marie Salajové, rozené Kolářové. 

S láskou na Tebe vzpomíná Tvůj manžel Josef a syn Stanislav.

Čas ubíhá a nevrátí, co vzal,
jen vzpomínky nám v srdci zanechal.

Dne 15. června 2021 si připomeneme 
1. smutné výročí úmrtí mého manžela pana 

Stanislava Zmeškala. 

Stále s láskou vzpomínají manželka Marie a dcery 
Kateřina a Hana se svými rodinami. 
Kdo jste ho znali, věnujte 
mu tichou vzpomínku.

Ruku Ti už nepodáme, 
abychom Ti mohli k narozeninám přát. 

Jen kytičku Ti na hrob dáme 
a na Tebe budeme stále vzpomínat. 

Dne 22. května 2021 by se dožil 70. naroze-
nin můj manžel pan 

Bohuslav Křenek. 

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka Anna a syn Petr.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 6/2021 - 10. června (vychází 25. června)
č. 7/2021 - 12. srpna (vychází 27. srpna)

        

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 6. května 2021 (číslo vychází 21. května 2021)  
Uzávěrka příštího čísla: 10. června 2021 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.
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Město Chropyně a Služby občanům Chropyně, příspěvková organizace, oznamují:

Vážení občané,

z důvodů aktuální epidemiologické situace a po zvážení všech skutečností jsme byli 
nuceni ukončit přípravu Hanáckých slavností. Je nám to velmi líto, ale v letošním 
roce tradiční Hanácké slavnosti neproběhnou. Představitelé města budou zvažovat 
náhradní termín konání slavností, který bude nejdříve v roce 2022.

Vedle vládních opatření, která jsme povinni respektovat, je důležitým faktem také to, 
že folklórní soubory, které jsou pro konání Hanáckých slavností důležité, se téměř 
rok nescházely a veřejné vystoupení odmítly.
Aktuální situaci v rozvolňování sledujeme a s nadcházejícím létem plánujeme několik 
akcí. Budeme se snažit uspokojit všechny cílové skupiny.

V nejbližší době vás zveme na výstavu Hanácké slavnosti 1985 – 2021, která bude 
pro veřejnost  otevřena od pátku 28. 5. 2021 v Městském kulturním středisku Chropyně.
Výstava potrvá do 30. 6. 2021. 
Otevírací doba výstavy: pondělí – sobota od 10:00 hodin do 17:00 hodin.


